

MARY V

In the spring of 1939, Pius XII became Pope. Pius XII called himself “the Pope of Fatima” both because of his personal devotion to Mary and because of the interesting coincidence that his episcopal ordination took place in Rome at precisely the hour on May 13, 1917 that Our Lady first appeared to the shepherd children in Fatima.

In 1940, with World War Two raging in Europe, North Africa and the Far East, the bishops of Portugal and Sr. Lucia asked Pius XII to perform the consecration of the world, with special mention of Russia, to Our Lady's Immaculate Heart. Despite his devotion to the Blessed Mother, Pius did not act on this request until 1942. On October 31 of that year, the Pope consecrated the world to the Immaculate Heart of Mary. He did not perform the consecration with all the world's bishops however, and he omitted mention of Russia.

This omission was likely motivated by practical considerations. By 1942, Germany and Russia were at war. Hitler had betrayed their Alliance and invaded. The Soviet Union was thus an ally of the West. Also, it was understood that the Christians in the Soviet Union had undergone intense persecution in the 1930s; it is likely that the Pope worried about exacerbating their situation, and so made no mention of the conversion of Russia when consecrating the world to Our Lady's Immaculate Heart.

The October 31, 1942 consecration, while falling short of Our Lady's request, all the same found favor with Heaven, according to Sr. Lucia. The war, would be shortened as a result of the consecration. And indeed, the very next month, November, 1942, events turned decisively in the allies' favor.

IHM Pray for us,
Fr. Jim

MARIA V

En la primavera del 1939, Pio XII fue elegido Papa. Pio XII se llamo gel Papa de Fatima h por su devencion personal a Maria y tambien por la interesante coincidencia que su ordenacion episcopal fue hecha en Roma precisamente a la misma hora el 13 de Mayo de 1917 que Nuestra Senora por primera vez se le aparecio a los ninos pastores en Fatima.

En el 1940, con la Segunda Guerra Mundial en pleno en Europa, Africa del Norte, y el Lejano Oriente, los Obispos de Portugal y la Hermana Lucia le pidieron a Pio XII que hiciera la consagracion al mundo, con mencion especial a Rusia al Inmaculado Corazon de Nuestra Senora. A pesar de su devicion a la Bendita Madre, Pio XII no actuó a esta peticion has el año 1942. El 31 de Octubre de ese año, el Papa consagro al mundo al Inmaculado Corazon de Maria. El no hizo la consagracion en union con los obispos del mundo y tambien emitio la mencion de Rusia.

Esta omision fue probablemente motivada por razones practicas. Ya, para el 1942, Alemania y Rusia estaban en Guerra. Hitler traiciono a sus alianzas e invadio. La Union Sovietica era aliada al Oeste. Tambien se supo que los Cristianos en La Union Sovietica habian pasado por una intensa persecucion en los anos del 1930; seguramente que el Papa estaba preocupado por irritar su situacion y por eso no hizo mencion de la conversion de Rusia, cuando consagro el mundo al Inmaculado Corazon de Nuestra Senora.

La consagracion del 31 de Octubre del 1942, aunque no fue exactamente lo que Nuestra Senora pidió, fue igualmente favorable con el Cielo segun la Hermana Lucia. La Guerra, ella dijo, seria mas corta como resultado de la consagracion. Y por cierto el proximo mes, Noviembre del 1942, eventos fueron a favor de los aliados.

IHM Ora por nosotros,
Padre Jim